
Aicinām vidējo un vecāko paaudzi 
14. februārī pīkst. 14:00 k/n Enerģētiķis 

uz VALENTĪNDIENAS BALLI 
Pēc mīlas ilgojas sirds... 

Programmā:
□ priekšnesumi □ Amora pasts
□ atrakcijas □ konkursi
□ dejas □ priecīgi pārsteigumi.

Pieteikties un biļetes iegādāties var līdz 12. februārim. Uzziņas pa 
tālr. 47517. Ieeja: Ls 1 (līdzi jāņem groziņš).

Izglītības un kultūras lietu komiteja
Izglītības un kultūras lietu komitejas sēdes notiek regulāri - pirmdienas. 

Komitejas sastāvs kopš izveidošanas nav mainījies, vienīgi mainījies priekšsēdētājs. 
Iepriekšējā komitejas priekšsēdētāja Silvija Pivore saskaņā ar likumdošanu nevar 
vienlaikus būt iestādes vadītāja un arī komitejas priekšsēdētāja. Tāpēc šobrīd 
komitejas priekšsēdētājs ir Juris Putniņš.

Katrs deputāts atbild par kādu noteiktu sfēru - Juris Putniņš ir kurators kultūras 
iestādēm, Jānis Ligers - vispārējās izglītības iestādēm, Aivars Grebežnieks - 
Daugavas muzejam, Vanda Bārtule un Silvija Pivore atbild par sportu un 
pirmsskolas izglītību.

Aktuālākais jautājums ir studiju finansēšana. Dienas nodaļas studenti ir  tiesīgi 
saņemt valsts kredītu studiju apmaksai, taču pašvaldības iestādēs strādājošie 
parsvarā mācās vakara vai neklātienes nodaļās. Ka pastāstīja J. Putniņš, pašvaldībai 
ir nepieciešami augsti kvalificēti darbinieki. Līdz šim un, cerams, arī turpmāk studiju 
finansējums - kopsummā no budžeta 10 000 latu. Pašvaldības iestādēs ir ievērojams 
skaits studentu, kuri vēlas iegūt gan bakalaura, gan maģistra grādu. “Šobrīd svarīgi 
apzināt darbinieku skaitu visas budžeta iestādes, kuri vēlas studēt. Ikviens 
studētgribētājs var vērsties pie sava iestādes vadītāja un rakstīt iesniegumu par 
vēlēšanos saņemt mācību maksas apmaksu. Komiteja izvērtēs budžeta iespējas, 
izstrādās nolikumu, pēc kādiem kritērijiem un cik cilvēku no vienas budžeta iestādes 
drīkst pretendēt uz šādu finansējumu, ikviens priekšlikums tiks izskatīts,” sacīja J. 
Putniņš. Studenta un domes līgumattiecības paredz, ka students šajā iestādē 
nostrādās vismaz desmit gadus, pretējā gadījumā mācību maksai izlietotā summa 
jāatmaksa domei.

Otrs aktuāls jautājums - noteikumu izstrādāšana par pašdarbnieku finansēšanu 
dažādos braucienos. Noteikumi paredzēs, ka finansējums būs atkarīgs no kolektīva 
darba kvalitātes, kolektīva panākumiem pilsētas, valsts, vai starptautiskā mērogā, 
ka arī no dalībnieku skaita. Iespējams, izstrādāšanas gaita radīsies vēl citi 
nepieciešamie kritēriji, lai izvērtētu finansēšanas iespējas un nepieciešamību. Tāpēc 
arī komitejas sēdēs aicināti piedalīties kultūras un izglītības iestāžu vadītāji un, 
sadarbojoties ar viņiem, varēs lietprātīgāk izveidot šādu nolikumu.

II
Sagatavoja Astra NAGLE

īsziņasīsziņas
Rīgas rajona konkursā skatuves 

runā Zvirbulis '99 Salaspils 1. vidusskolas 
audzēkne Maija Beķe 1 .-4. klašu grupa 
ieguva 1. vietu, bet sākumskolas 
audzēkne Guna Puša - 3. vietu.

Savukārt 5.-12. klašu grupa pieda
lījos un 3. vietu ieguva Dace Zābere. Maija 
Beķe izcīnīja tiesības piedalīties novadu 
konkursā, kurš 11. februārī notiek Jūr
malā. Tur sacentīsies Rīgas rajona, Og
res rajona un Jūrmalas pilsētas daiļru
nīgākie z v irb u lē n i.

20. un 21. februārī Salaspils 2. vi
dusskola notiks Latvijas augstākas līgas 
čempionāta spēles rokasbumba sievie
tēm, kurā Salaspils  komanda sacen
tīsies ar Ludzas spēlētājām. Spēles pa
redzētas 20.02. plkst. 14:00 un 21.02. 
plkst. 11:00. Līdzjutēji laipni lūgti atbalstīt 
savu komandu!!

Rīgas TEC-2 informē, ka joprojām ir 
iespēja pieteikties ekskursijās pa RTEC- 
2 objektiem. Ekskursijas tiek organizētas 
gan speciālistiem, gan studentiem, gan 
skolēniem. _

Vēlamās ekskursiju dienas - treš
dienās un ceturtdienās pīkst. 13:00. Sī
kākas ziņas ikvienam interesentam - Rī
gas TEC-2 sekretariātā, tālr. 7107359.

notikums

Atklāj spēļu istabu bērniem
Sestdien, 6. februārī, Skolas 

ielas 7. namā atklāja spēļu ista
bu pašvaldības pārvietojamo 
dzīvojamā fonda iemītnieku 
bērniem. Atklāšanas svinībās 
Latvijas kristīgo misiju Svētdie
nas skolas audzēkņi rādīja 
teatralizētu uzvedumu, kā arī rī
koja dažādus konkursus ar gar
dām balvām.

Par to, kā radās ideja izveidot 
šajā namā spēļu istabu bērniem, 
SV pastāstīja administratore Inta 
Elksne: “Kad aprīlī iepazinos ar 
nama iemītniekiem, kuri šeit no
kļuvuši pēc īres un komunālo pa
kalpojumu parādu nemaksāša
nas, redzēju, ka viņu apdzīvotās 
istabas ir tikai 18 m2, turklāt tās ir 
pilnas ar mēbelēm. Bērniem tajās 
spēlēties vienkārši nebija iespē
jams un lielākoties viņi spēlējās 
gaitenī. Tad man radās ideja, ka 
jāveido bērnu istaba. Domājām, 
ka to realizēsim vēlāk, bet, ņemot 
vērā laika apstākļus ārā un to, ka 
bērniem vienīgā spēļu vieta ir 
iela, mēs nolēmām, ka šo plānu re
alizēsim pēc iespējas ātrāk.”

Nu bērniem ir savs stūrītis, kur 
atrodas rotaļlietas, spēles un grā
matas, kuras ir saziedojuši gan sa- 
laspilieši, gan Latvijas kristīgo 
misiju Svētdienas skolas un Latvi
jas Sarkanā krusta darbinieki. Par 
visām šīm dāvanām bērni ir ļoti 
pateicīgi. Arī paši nama bērni spē
ļu istabā glabās daļu no savām 
personiskajām  rotaļlietām . 
I.Elksne iecerējusi šeit rīkot bēr-

• Vēsturisks mirklis: administratore Inta Elksne, piepalīdzot mazākajiem 
nama iemītniekiem, pārgriež lentu

( Turpinājumu, lūdzu, lasiet 
2. lpp.!)

jautā lasītājs
Lasītāja raksta:
1. februārī vērsos pie PU Salaspils siltums administrācijas ar jautājumu: kādai jābūt radiatoru 

temperatūrai, kura spētu apsildīt 16 m2 lielu istabu? Atbilde: “Nezinu, bet kāda temperatūra ir istabā?”. Varbūt 
uz manu jautājumu atbildēs Salaspils Vēstis.

Pirms sāku apsildīt dzīvokli ar elektrosildītāju, istabā temperatūra bija + 13 grādi. Tas bija 30. janvāra rītā. 
Brīvdienās dzīvokli apsildīju ar elektrosildītāju. Tagad man jautā dzīvokļa temperatūru. Vai tas ir godīgi? 
Solīja gan uz māju atsūtīt santehniķi, varbūt kāds ventilis neesot atgriezts. Mans jautājums - varbūt tas 
“ventiļu grozītājs” arī nezina, kādai jābūt radiatora temperatūrai dzīvoklī, lai būtu iedzīvotājiem labi? Par 
auksto laiku sinoptiķi vēstīja laikus. Jā, starp citu, manā dzīvoklī radiatora temperatūra bija +34 grādi.

Esmu II grupas invalīde, slimoju ar reimatisko artrītu. Tādēļ man siltuma jautājums ir aktuāls. Arī parāda 
par siltumu man nav.

Atbild PU Salaspils siltums direktors Genādijs Volodins:
“Nav noteikta radiatoru temperatūra, tā atkarīga no siltumnesēja temperatūras, taču temperatūrai dzīvoklī 

jābūt+18 grādiem. Dzīvoklis dažreiz netiek pietiekami apsildīts, īpaši pirmajā vai otrajā stāvā, ja  mājās, kurās 
ir siltumskaitītājs, energopārvaldnieki vēlas ekonomēt, samazinot nepieciešamo gigakaloriju skaitu. 
Nedomāju, ka nepietiekamu siltumpadevi varētu saistīt ar “neatgrieztiem ventiļiem”.

Nepietiekama siltumpadeve pagājušajā nedēļā (no 1. februāra) saistīta arī ar Salaspils siltumā notikušo 
avāriju, bija bojāts viens katls.” 
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Tirgus angārs - par un pret.
2.lpp .

2. vidusskolā - mācības latviešu 
valodā.

3. Ipp.



notikums

Atklāj spēļu istabu bērniem

•  G aidīšan as svētki beigušies: 
tūlīt, tūlīt vērs vaļā spēļu istabu

• Latvijas kristīgo misiju Svētdienas skolas audzēkņi izrādīja teatralizētu 
uzvedumu "iz džungļu dzīves"

(Turpinājums. Sākums 1. lpp.) 
niem dažādas nodarbības un pul
ciņus, kurus vadīs gan bērnu 
mammas, gan viņa pati. Protams, 
bērni šeit netiks atstāti bez uz
raudzības. Ar vecākiem ir no
runāts, ka kāda no mammām visu 
laiku atradīsies viņiem līdzās.

Savukārt pieaugušajiem šeit 
tiks lasītas lekcijas, it īpaši - psi
holoģijā.

Inta Elksne arī teica, ka bērnu 
spēļu istabai vēl būtu vajadzīgas 
mēbeles: galdiņi un krēsliņi, jo 
pagaidām vienīgā vieta, kur bēr

niem sēdēt, ir paklājs.
Administartore pateicas dar

bu izpildītājiem: F. Gaļihanovam, 
kurš vadīja celtniecības darbus, A. 
Ivanovam par elektroinstalācijas 
darbu veikšanu un apkures ierī- 
kotājam Savinova kungam. I. 
Elksne: “Istabu palīdzēja iekārtot 
arī paši bērni un viņu vecāki: maz
gāja grīdu, lika aizkarus, visu kār
toja. Paldies arī manām darbinie
cēm, šī nama dežurantēm, kuras 
palīdzēja!”

m
Inga REČA

i ecere

Pilsētā vajadzīgs tirgus angārs!
Im ants V inte, pensionārs, sezonas 
tirgotājs

Esmu cilvēks, kas tirgū gan ie 
pērkas, gan tirgo. Salaspils tirgu nevar 
salīdzināt ar Ādažu tirgu - tur v iss  
skaists, bet pie mums - nolaists! Reizē 
ar tirgu, cerams, sakārtos arī ielu, trans
portu. Domāju, ka salaspilieši brauktu 
iepirkties uz tirgu, jo  šeit var iepirkties 
lētāk nekā veikalos: Nelda vai Dauga
va.

Angārs būtu ļoti nepieciešam s - 
tirgotāji būs pasargāti no caurvēja un 
lietus, arī  preces labāk uzglabāsies. Tad 
arī  laika apstākļi neietekmēs klientūras 
daudzumu un līdz ar to arī  ieņēmumus. 
Arī  domei būs kādi ienākumi, ja tikai 
nepaaugstinās tirdzniecības vietas 
maksas.

Tirgus vieta īsti piemērota nav, bet, 
ja līdzekļi ieguldīti, tos vajadzētu at
tīstīt.

L id ija  V a rg a n o v a , v e ik a la  M arli 
vadītāja

- Es domāju, ka pircējiem tas būtu 
ērtāk un izdevīgāk, bet mani šis pro

jekts neinteresē, jo  nevaru tur ieguldīt 
līdzekļus, lai izveidotu savu tirdznie
cības vietu.

Helmuts Dāvidsons, SIA UNA HSG
- Tirgus ir vajadzīgs katrā pilsētā, 

ar konkrētu darba laiku, kā tas ir citur, 
piemēram, Valmierā. Tirgum ir jāat
bilst visām sanitārajām normām un vi
sām citām prasībām, jo  konkurencei 
starp tirgotājiem ir jābūt ar vienādiem  
noteikumiem. Es vēlētos, lai būtu prog
nozējama biznesa situācija, lai uzņē
mējs varētu plānot. Tas ir mans v ie
doklis par tirgus organizāciju.

Esmu pārliecināts par to, ka tirgus 
atrašanās vieta stratēģiski nav izdevīga. 
Tirgum jākalpo mūsu zem niekiem , 
mūsu firmām - ar to es domāju - Latvijā 
ražotai produkcijai. Tam jākalpo pir
cējiem un tiem, kas tur strādās, nevis 
kaut kādiem tirgotājiem no malas.

B runis B runo, zem nieku saim nie
cība Buļļi

- Ja tirgus realizēsies kā iecerēts - 
ar angāru un satiksmes uzlabošanu -,

būs ļoti jauki. Pašlaik mūsu saimnie
cība tirgū realizē ļoti nedaudz produk
cijas, jo tur ļoti maz pircēju. Protams, 
ka tirgus situāciju ietekmē Rīgas tirgus 
tuvums un ari tas, ka cilvēki bija pie
raduši pie tirgošanās Skolas ielā. Šo
brīd tirgus ir neizdevīgā vietā.

Jumts virs galvas - angārs - ir ga
rantija, ka pārdevēju būs daudz vairāk 
un līdz ar to - vairāk pircēju. Gan pircēji, 
gan pārdevēji ir jāpievilina. Šobrīd tir
gū ir nesakārtotība ar sanitārajām zī
mēm - nevar saprast, vai tās vajag vai 
nevajag. Pastāvīga tirgotava noteikti 
piesaistītu zemnieku saimniecības.

T eo d o rs G E K S , f irm a s Līvzem e  
prezidents

- Ja būs tirgus angārs, kur būs ari 
sanitārais dienests, tas būs civilizēts tir
gus variants, un šāda ideja ir tikai ap
sveicama.

Domāju, ka firma varētu ari pieda
līties, dodot zināmu ieguldījumu savas 
tirdzniecības vietas izveidē.

Iedzīvotāji "p re t"  tirgus pašreizējo vietu
Atsaucoties uz SV 3. nr. pub

licēto rakstu “Tirgū plāno būvēt 
angāru” gribu izteikt savas do
mas.

Līdz šim (nezinu, kā būs turp
māk), ja ko būvēja, tad nepārdo
māti. Varētu teikt - vispirms bū
vēja, bet pēc tam domāja, ja vispār 
domāja.

Piemēram, pretī poliklīnikai, 
starp 1. vidusskolu un stadionu, 
izveidoja zivis. Ko tās simbolizē? 
Zivju ceļu? Tur varēja turpināt ie
rīkot skaistu skvēru, zaļo zonu at
pūtai:

Kādai firmai radās ideja pretī 
poliklīnikai, starp 1. vidusskolu 
un stadionu, ierīkot autostāv
vietu. Droši vien izdevīga vieta. 
Vienu zivi nācās pat likvidēt. Vai 
mašīnu izplūdes gāzes gaisu ne
piesārņo? To gaisu nākas elpot 
gan skolēniem, gan poliklīnikas 
apmeklētājiem. Vai tad automašī
nām citur stāvvietas nebija? Uz

skatu, ka autostāvvietā varēja būt 
tirgus, bet tirgus vietā - autostāv
vieta.

Lauku ielu kā vienīgo gājēju 
ielu jāsaglabā. Katrā pilsētā tāda 
iela ir. Pa šo ielu skolēni iet uz 
skolu un no skolas. Ja šajā ielā 
kursēs satiksmes autobuss un pie 
poliklīnikas būs pieturvieta, tas 
radīs lielāku nedrošību skolē
niem. Nedomāju, ka šo ielu var pa
plašināt, ierīkojot otru joslu. Tad 
siltumtrase atradīsies zem ceļa 
braucamās daļas. Arī tirgus ap
meklētāju skaitu maršruta au
tobuss nepalielinās. Automašīnas 
var piebraukt pie tirgus, arī paš
laik nekādu apgrūtinājumu nav.

Tirgus vieta ir ļoti neizdevīga. 
Varbūt ideja bija laba, ierīkot 
tirgu pilsētas vidū. Bet Salaspils 
nav kompakta pilsēta, tai ir vai
rāki mikrorajoni: Silava, Zinātņu 
akadēmija, HES rajons un bijušā 
padomju saimniecības ciemats.

Katrā mikrorajonā ir savi veikali, 
kur visu nepieciešamo var no
pirkt, nezaudējot laiku iešanai uz 
tirgu. Uz tirgu iet cilvēki (pa Lau
ku ielu) sestdienās un svētdienās, 
galvenokārt rudenī un pavasarī, 
lai iegādātos lauksaimniecības 
produktus vai stādus.

Ja Lauku iela būs autotrans
porta iela, pircēju skaits tirgū ne
palielināsies. Arī angāra uzcelša
na tirgū nez vai palielinās pircēju 
skaitu.

Ja runa ir par pilsētas labiekār
tošanu, labāk angāra celtniecībai 
paredzēto naudu izmantot sta
diona pabeigšanai un labiekārto
šanai.

Daudz lietderīgāk būtu izbū
vēt ielu no 2. vidusskolas gar 1. 
vidusskolas ziemeļrietumu pusi 
tirgus virzienā.

m
Pensionēts skolotājs 

V. Šlihta

Par paveikto 
un vēl darāmo

Salaspils Vēstīs pilnā plauku
mā uzziedējusi ikgadējā strīdus 
puķe - it kā nelikumīgā koku cir
šana. Un pašā centrā par peramo 
zēnu ir izvēlētā pašvaldības Lab
iekārtošanas un teritoriālās attīstī
bas komiteja, kura, kā izriet no šiem 
rakstiem, darbojas pilnīgi nesapro
tami Tāpēc mūsu komitejas vēlēša
nās būtu radīt salaspiliešos kaut 
nedaudz skaidrības, kā darbojas šī 
komiteja.

Jau 1997. gadā, ievēlot šo ko
miteju, tās sastāvā darbojās Māris 
Daugavietis - profesors meža zi
nātnēs, Valdis Circenis - ekono
mists, Aivars Grebežnieks - celt
nieks, Rudīte Ķikuste - agronome 
un Juris Pone - inženieris, kurš 
gan iesaistījās komitejas darbā 
nedaudz vēlāk, nomainot Aivaru 
Bernānu.

Komitejas rīcībā katru gadu 
no pašvaldības budžeta iedalīti 
aptuveni 40 000-60 000 tūkstoši 
latu. Diemžēl 1997. un 1998. ga
dā komiteja no šiem līdzekļiem 
reāli varēja labiekārtošanai un vi
des aizsardzībai izlietot ap 9195 
latu, jo pārējā nauda izmantota 
parādu segšanai gan par Budes- 
kalnu ielas elektrifikāciju, gan 
kapličas celtniecību, gan arī Sa
laspils katlu mājas teritorijas lab
iekārtošanai. Tikai 1998. gadā 
esam varējuši izlietot visu mums 
budžetā paredzēto naudu, taču arī 
ne gluži, kā bija paredzēts, jo 10 
768 Ls tika izlietoti notekūdeņu 
kolektora būvei, kas ir vitāli ne
pieciešama pilsētai. 7000 Ls tika 
izlietoti gājēju tiltiņa rekonstruk
cijai pār Mazo Juglu pie dārz
kopības sabiedrības Salenieki. 
Aptuveni tikpat liela summa iz
lietota Gaismas ielas un tai piegu
lošo ieliņu apgaismojuma sakār
tošanā. Gandrīz 14 000 Ls tika iz
lietoti Enerģētiķu ielas galā pie 
Pareizticīgo draudzes lūgšanu na
miņa, lai sakārtotu apkārtni un 
noasfaltētu laukumu. Labiekār
tošanas komitejas rīcībā ir arī lī
dzekļi, ko dome saņem kā dabas 
resursu nodokli - gadā 43000 Ls. 
Šos līdzekļus līdz šim pilnībā 
izlietojusi SIA Salvija, ar kuru 
1995. gadā domes priekšsēdētājs 
J.Putniņš ir noslēdzis līgumu. Un 
līdz šim no Labiekārtošanas 
kom itejas puses nav bijuši 
jebkādi priekšlikum i par SIA 
Salvijas un domes sadarbības 
pārtraukšanu. Arī runājot par 
apzaļum ošanas un lab iekār
tošanas projektiem  un to ap
spriešanu, jāteic, ka Salvijā strādā 
speciālisti ar atbilstošu augstāko 
izglītību un pašlaik ir pieņemta 
darbiniece - ainavu arhitekte, līdz

ar to ceram, ka visi darbi tiks veik
ti labā kvalitātē. Neuzskatām, ka 
krūmu izzāģēšana un zaru apzā
ģēšana būtu skiču variantā jāpub
licē vietējā avīzē un jāsaņem ie
dzīvotāju atbalsts vai noraidī
jums. 4. februārī notika paplaši
nāta komitejas sēde, kurā arī pie
dalījās V. Veinbergs un H. Vasilis, 
lai noskaidrotu neskaidrības ar 
koku ciršanu. Kā izrādījās, prak
tiski visos koku un krūmu cirša
nas gadījumos paši iedzīvotāji 
lūguši apzāģēt šos kokus un krū
mus. Tomēr komiteja uzklausīja 
iedzīvotāju iebildes un nolēma, 
ka turpmāk ar iesniegumu par ko
ku vai krūmu nozāģēšanu iedzī
votājiem ir jāvēršas savā namu 
pārvaldē, kura izlems šo jautā
jumu. Ja lēmums tiks pieņemts 
pozitīvi, samaksu par darbu aprē
ķinās no iedzīvotāju īres maksām. 
Labiekārtošanas komiteja apmak
sās tikai veiktos darbus tieši paš
valdībai piederošajās teritorijās. 
Ja plānā būs kāds jauns apzaļu
mošanas vai labiekārtošanas pro
jekts, to apspriedīs attiecīgajā na
mu pārvaldē vai publicēs Salas
pils Vēstīs. Līdz šim SIA Salvija 
katra gada sākumā iesniegusi pa
redzamo darbu apjomus un arī iz
maksas. Tie tiek apspriesti komi
tejā un pēc tam attiecīgi izpildīti 
un apmaksāti. Diemžēl nereti ga
dās, ka domes grāmatvedība norē
ķinās par padarītajiem darbiem 
pat ar 2-3 mēnešu kavējumu.

Vēl Labiekārtošanas komite
jas rīcībā ir atskaitījumi no ceļa 
nodokļiem - apmēram 44000 Ls 
katru gadu. Šī nauda pilnībā tiek 
izlietota ceļu un ielu remontiem, 
kā arī jaunu ceļu zīmju uzstādī
šanai un veco nomaiņai. Diemžēl 
šīs naudas ir daudz par maz, lai sa
kārtotu mūsu ielas un ceļus. Ir no
slēgts līgums ar SIA Salaspils Me
hānisko pakalpojumu centrs, kuri 
tad nu arī dara, cik var.

Komiteju sēdēs esam tikušies 
ar iedzīvotājiem un uzklausījuši 
viņu vēlmes dažādos jautājumos 
- gan Purva apdzīvojamā masīva 
labiekārtošanā, gan garāžu sakār
tošanā. Iespēju robežās esam arī 
risinājuši dažādas problēmas.

Diemžēl labiekārtošana ir ne
beidzams process. Arī turpmāk 
būsim pateicīgi par iedzīvotāju 
priekšlikumiem Salaspils vides 
uzlabošanā!

Labiekārtošanas un 
teritoriālās attīstības 

komiteja: A. Grebežnieks, 
V. Circenis, 

M.Daugavietis, R. Ķikuste, 
J.Pone

Basketbola turnīra rezultāti
Pēc spēlēm 5. un 7. februārī komandu rezultāti: Zvēri - Tiāde 64:61; 

LPA - Sīkie 96:49; Doma - Sems un partneri 14:56; Stopiņi - Mazie 
54:13; LPA - Iesācēji 82:57; Skarons - Dambrete 59:43; 007 - 1. 
vidusskola 82:45.

Nākamajā kārtā tiekas šādas komandas: 12. februārī pīkst. 19:45 
Doma - Stopiņi; 20:45 Egoisti - Iesācēji; 21:45 Sems un partneri - 
Tiāde.

14. februārī pīkst. 16:45 LPA - 007; 17:45 1. vidusskola - Sakrons; 
18:45 Sīkie - Dambrete; 19:45 Mati - Zvēri.

13. februārī Iecavā notiks Latvijas veterānu sporta spēles galda 
tenisā.

20. februārī Sporta komplekss rīko šautriņu mešanas sacensības. 
Programmā spēle Šanhajs. Pieteikšanās sacensību dienā līdz plkst. 
10:30 Sporta kompleksā. Aicināti visi, kas vēlas piedalīties.
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izglītība

Salaspils 2. vidusskola - 
mācības latviešu valoda

Salaspils 2. vidusskolā ( skola ar krievu mācību valodu) jau piecus gadus piecās klasītēs bērni visus 
priekšmetus apgūst latviešu valodā. Tā ir eksperimentāla metode, tāpēc arī skolotājām Jutai BERNĀNEI 
un Vizmai BĒRZIŅAI ir daudz darba, lai ne tikai sagatavotu mācību materiālus, rotaļas, konkursus, 
bērniem iemācītu latviešu valodu, bet arī iepazīstinātu un radītu interesi par latviešu kultūru.

2. vidusskola nevēlas zaudēt 
audzēkņus

Kā pastāstīja Anita Šaltāne, 2. 
vidusskolas direktora vietniece 
mācību darbā, ierosme veidot kla
ses ar latviešu mācību valodu ra
dusies tad, kad daudzi vecāki vē
lējušies sūtīt savus bērnus lat
viešu skolā, un skolā, lai nezau
dētu audzēkņus, nolemts izveidot 
šādu klasi. Ierosinātāja bijusi kād
reizējā mācību pārzine un meto
diķe Ņina Prohorova. Sākumā 
pieņēma skolēnus pirmajā klasē, 
tagad šie bērni jau piekto gadu 
apgūst visus mācību priekšmetus 
latviešu valodā pēc latviešu skolu 
mācību programmas. Katru gadu 
tiek uzņemtas jaunas pirmās kla
ses.

Apmācība kā meklējumu
ceļš

“Pirmais gads gan bija ne
daudz avantūrisks - tajā laikā 
nebija nekādas metodikas, viss 
bija atkarīgs tikai no skolotāju uz
ņēmības, neatlaidības un radoša 
darba. Apmācība bija kā meklē
jumu ceļš. Tikai pēdējos divos ga
dos sākām pārņemt ārzemju pie
redzi par bilingvālo apmācību. Tā 
apmācība populāra ārzemēs un 
paredzēta bērniem  ar īpašām  
dotībām valodu apgūšanā - viņi 
mācās vienlaikus divās valodās 
un, mācības beidzot, var šīs valo
das izmantot vienlīdz labi. Mēs 
bērnus īpaši neatlasām , vienīgā 
motivācija ir vecāku vēlēšanās. 
Liela nozīme ir vecāku ietekmei, 
šajās klasītēs vecāki noskaņo bēr
nus psiholoģiski labvēlīgi latvie
šu valodas apgūšanai, ko gan ne
varētu teikt par lielu daļu pārējo 
2. vidusskolas bērnu, kuriem ie
audzināta pretestība pret latviešu 
valodu,” atzīst A. Šaltāne.

2. vidusskola, iespējams, ir 
vienīgā skola Latvijā, kurā tiek 
praktizēta šāda latviešu valodas 
apmācības metode. “Republikas 
mēroga seminārā pulcējās sko
lotāji no apmēram divdesmit sko
lām ar krievu mācību valodu. Lat

viešu valodas apmācības prog
rammas ir ļoti atšķirīgas - daudzās 
skolās māca tikai dažus priekš
metus latviski, vai arī līdz ceturtai 
klasei māca latviski un tad mā
cības turpina krievu valodā, citur 
priekšmetus māca paralēli latvie
šu un krievu valodā. Šķiet, ka 
mums tomēr izdevies atrast pa
reizāko ceļu,” stāsta skolotāja 
Vizma Bērziņa.

Trešajā klasē skolēni brīvi 
runā latviski

Mācību programmas mērķis ir 
panākt, lai skolēni, beidzot pa
matskolu, zinātu visus priekš
metus latviešu valodā tikpat labi 
kā latviešu skolas beidzēji. Olim
piādes Salaspils skolas organizē 
kopīgi, diagnosticējošos darbus 
2. vidusskolā saņem tādus pašus 
kā latviešu skolā. V. Bērziņa: 
“Bērni trešajā klasē brīvi runā lat
viski. Redzot šo rezultātu, domā
ju, ka mūsu mērķi izdosies sa
sniegt.” J. Bernāne pastāsīja, ka 
skolēni labprāt lasa grāmatas lat
viešu valodā. Kad stundā lasīti 
fragmenti no Astrīdas Lindgrēnas 
stāsta Brāļi Lauvassirdis, daudzi 
šo grāmatu paņēmuši bibliotēkā, 
lai izlasītu pilnībā.

Latviešu valoda - dzimtā 
valoda?!

Skolēni mācās ne tikai lat
viešu valodu, bet iepazīstas arī ar 
latviešu kultūru. Reizēm, stāstot 
par latviešu tradīcijām, atklājas, 
ka bērni nezina savas tautas tra
dīcijas un tā pieņem latviskās par 
savām. Skolotāja Bērziņa atceras, 
ka Ziemassvētki sagaidīti ļoti 
sirsnīgi, aizdedzinot svecītes, ta
ču, kad pienākuši pareizticīgo 
Ziemassvētki, kurus parasti svin 
krievu tautības cilvēki, bērni par 
skolotājas sacīto, ka šodien ir 
Ziemassvētki, bijuši ļoti izbrīnīti, 
jo vieni Ziemassvētki taču jau sa
gaidīti.

“Ceturtajā klasē, mācoties no 
latviešu valodas mācību grāma
tām, bažījos, kā bērni uztvers tei
kumu “Latviešu valoda ir mana

dzimtā valoda,” taču puse klases 
apgalvoja, ka latviešu valoda pa
tiesi esot viņiem kā dzimtā vai vis
maz līdzvērtīga krievu valodai,” 
sacīja J. Bernāne. Šiem bērniem 
būs viegli iejusties latviešu sa
biedrībā, viņi pazīst šīs tautas kul
tūru un varbūt pieņems kā savu. 
“Mērķis nav padarīt bērnus par 
latviešiem, viņiem jāsaglabā sava 
tautība un tradīcijas taču mēs prie
cāsimies, ja bērni pēc vairākiem 
gadiem saviem bērniem pēc lat
viešu tradīcijas Ziemassvētku va
karā galdā liks bļodiņu ar vārītiem 
zirņiem, lai nākamgad nebūtu jā
raud,” atzīst V. Bērziņa.

Tomēr šiem bērniem ir atšķirī
ga mentalitāte, viņi ir citādi nekā 
latviešu bērni - temperamentīgā
ki, daudz atklātāki, nebaidās pa
rādīt savu pieķeršanos skolotā
jam, aktīvāk darbojas stundās - tā 
domā abas skolotājas. Šajā vecu
mā, sākot mācīties valodu, bērni 
nejūtas neērti savas nezināšnas 
dēļ, droši pasaka nezināmu vārdu 
krieviski un nekautrējas pajautāt 
tulkojumu.

Bērni māca vecākus 
Ar bērnu palīdzību iegūst arī 

vecāki. Bērni mājās stāsta, ko sko
lā paveikuši, vecāki arī uzzina 
kaut ko vairāk par latviešu kul
tūru. Dažreiz bērni pat pārspēj ve
cākus latviešu valodas zināšanā. 
V. Bērziņa stāsta, ka kāds tētis pat 
nācis uz skolu sūdzēties - mājās 
nevarot skatīties televizoru, jo 
mazais Miša skatoties tikai latvie
šu raidījumus, kurus tētis nesa
prot. Skolā ieplānots interesants 
projektu nedēļas noslēgums - ģi
meņu uzstāšanās - bērni kopā ar 
vecākiem varēs dziedāt, dejot, de
klamēt, bet ja šādu talantu nebūs, 
māmiņa ar meitu varēs kaut ko 
pagatavot, varbūt tētis kopā ar dē
lu kaut ko uzmeistaros. Šis pasā
kums plānots pirms Lieldienām, 
pēdējā mācību nedēļā.

Dzejoļi latviešu valodā 
Abas skolotājs atzīst, ka laiks 

nav velti izšķiests, lielu ganda
rījumu sagādā bērnu spēja ne tikai 
sarunāties latviešu valodā, bet arī 
radoši darboties. Skolotāja V. Bēr
ziņa bērniem nodiktējusi vārdus 
ar atskaņām, kurus izmantojot, jā
sacer dzejolītis. Karīnas dzejolī
tis:

Tētis grib pļaut,
Brālis grib šaut,
Man patīk raut,
Bet māsiņai graut.
Skolotāja J. Bernāne stāsta, ka 

pagājušajā gadā 2.-5. klases au
dzēkņiem uzdevusi pusgada dar
bu - sarakstīt grāmatu latviešu va
lodā. Dzejolis no 4.f klases skol
nieces Katjas Likovas sarakstītās 
grāmatas “Pasaku, dzejoļu un tei
ku vācele”.

Klāt pie mums ir Lieldienas, 
Olas krāsosim.
Brūnas, zaļas, raibas būs, 
Apaļas un garšīgas.
Mīlam olas visi mēs,
Ēdam katru dienu.
Patīk viņas vairāk mums 
Svētkos - Lieldien-dienā.
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• Skolotāja Vizma Bērziņa: mūsu mērķis nav padarīt krievu bērnus par 
latviešiem

• Juta Bernāne: mušu audzēkņiem latviešu valoda ir līdzvērtīga viņu 
dzimtajai - krievu - valodai

tas var jums noderēt

Jaunumi grāmatnīcā 
“Hercogs 94"

Latvijas vēstures atlants
A tlantā apkopotas kartes, 

diagrammas, fotogrāfijas un zī
mējumi par Latvijā svarīgiem no
tikumiem, procesiem un cilvē
kiem no vissenākajiem laikiem 
līdz mūsdienām. Knuts Skuje- 
nieks - “No visiem šiem faktiem 
katrs var veidot savu vēstures re
dzējumu, bet visiem būs kopīgs 
stabils un pārbaudīts pamats. 
Vienas kartes un shēmas smaržo 
pēc asinīm un sviedriem, citas pēc 
maizes: tas ir zemes un tautas dzī
vesstāsts.”

atrodamas kaloriju tabulas, recep
tes, ēdienkartes un vēl daudz un 
dažādu ieteikumu.

Miervaldis Birze
Kā pele pa graudam
Lietu atmiņa - kaltēti ziedi, 

skotu dūdinieks, Nāriņa Kopen
hāgenas ostā, no adatcūkas ada
tām pīta vācelīte - atmiņas kas sa
glabā skaņas, smaržas un krāsas. 
Veidojas stāsti, ko rakstnieks ļauj 
lasītājam - par karaļa pili un vistas 
galvu, par nelaimīgo lapsu un 
salūtu ar izšautām riepām.

Alma Jūlija Mieļauskiene 
Beidzot veiksme - ēdu 

un kļūstu slaidāka
Vēl viens palīgmateriāls, kā 

atbrīvoties no liekā svara, bez 
milzīgas piepūles un nepārtrauk
tas atteikšanās no iemīļotajiem 
ēdieniem un dzērieniem, tikai - 
jāskaita kalorijas. Un jāatbrīvojas 
no sliktajām domām. Grāmatā

Mirdzas Ķempes un Ērika 
Ādamsona sarakste

Mīlestības tuvskati
Divi cilvēki raksta viens ot

ram, un lasītājs, šķiet, slepus skatās 
caur atslēgas caurumu svešā gu
ļamistabā, kur mīļvārdiņi (“gaišā 
Gvatemalas kode”), nebeidzamas 
sarunas un netverama erotika cieši 
līdzās gaišam humoram un slēp
tam izmisumam.

Irma Grebz.de
Ielejā sagriezās putenis
Sentimentāls stāsts ar devu di

daktikas, sievišķīgas skaudības 
un paredzamām beigām. Ietei
cama trimdas literatūras mīļo
tājiem.

Arnolds Indriķis Baškevics
Noslēpumainais līdzās
Apkopoti vietējā un ārzemju 

periodikā publicētie materiāli un 
to tulkojumi par neparastiem un 
neizskaidrojamiem notikumiem.

30
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Ja Jums ir vajadzīga;
□  pašvaldības policijas;
□  ugunsdzēsēju;
□  ūdensvada un kanalizācijas;
□  ātrā medicīniskā un cita veida palīdzība 

ekstremālos gadījumos,

zvaniet: 40001 vai 40003 
jeb 19355564 (mobilais)

P A G Ā J U Š A J Ā  N E D Ē Ļ Ā
7. februāri plkst. 8:50 Salaspils 
dzelzceļa stacijā aizturēts Vjačes- 
lavs P., kurš atteicies vilciena kon
trolierim samaksāt soda naudu. 
Aizturētais un kontrolieris nogā
dāts PN tālākai lietas izskatīšanai.

4. feburārī plkst. 23:10 pašval
dības policija patrulējot pamanī
ja, ka veikalā UNA HSG izsists 
skatloga stikls. Aizdomās turētās 
personas nogādātas PN.

Laika posmā no 4. līdz 7. feb
ruārim Maskavas ielā 9, uzlaužot 
pagraba durvis, nozagta divriteņu 
dzelzs ķerra, BMX tipa pusaudžu 
velosipēds sarkanā krāsā bez 
dubļu sargiem,' 50 litru kanna ar 
skābētiem kāpostiem un tukša 10 
litru alumīnija kanna.

5. februārī Daugavas ielā 2, dzī
voklī, par narkotisko vielu lieto
šanu aizturēti: Valts. D., Filips Š. 
un Andrejs D.

5. februāri Saulkalnē 26. namā 
no dzīvokļa pēc kopīgas alkoho
la lietošanas nozagts televizors 
Akira-CT-2197FMX pelēkā kor
pusā ar tālvadības pulti un stereo- 
pastiprinātājs Vega.

4. februārī plkst. 23:35 SIA Ru-
buss teritorijā, pie gaļas ceha, kāp
jot pāri sētai, tika aizturēts vīrietis 
ar zagtiem desu izstrādājumiem.

2. februārī pīkst. 17:05 Ziemeļu 
ielā 6 aizturēts Artūrs P. (1983), 
kurs atņemot sievietēm somiņas.

Laika posmā no 1. līdz 7. fe b 
ruārim Salaspils policijas noda
ļā par alkohola lietošanu vai 
atrašanos sabiedriskā vietā cil
vēka godu apkaunojošā alkohola 
reibumā Salaspilī aizturēti 2 cil
vēki. Minētajiem sabiedriskās 
kārtības pārkāpējiem piemēroti’ 
administratīvie sodi.

Pēc Salaspils policijas nodaļas 
un pašvaldības policijas 

materiāliem sagatavoja Inga 
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IU “VITOLDS-M” piedāvā:
■ mīksto mēbeļu remontu; ■ auto salona tapsēšanu.

Izgatavo:
■ matračus; ■ atslēgas.
■ auto motoru pārsegus, ■ tentus;

sēdekļu pārvalkus;
Adrese: Ikšķilē, mājas Dainas-2. Tālr. 50-36586, mob. tālr. 9251884.

S L U D I N Ā J U M I
Pārdod

>Zem i Ogres pilsētā (2,2 ha, re
ģistrēta Zemesgrāmatā, Daugavas 
krastā, ceļa malā, neapbūvēts). 
Cena - 2 $/m2. Tālr. 7289571, 
mob. tālr. 9544503.
>Zemi Salaspilī, 7 ha. Reģistrēta 
zemesgrāmatā. Šosejas Baltezers- 
Saulkalne malā. Tālr. 50-44190. 
>► Automašīnas priekšējo riteņu 
bremžu uzlikās (disks neventilē- 
jams), Piemērotas: Audi (80 -1.4, 
1.6,1.8,1.9D, 2.2E, 86-6/91; 90- 
2.0, 2.2, 2.3, 7/87-11/91), Volks- 
wagen Passat (1.8, CL, GL, G, 88- 
8/89). Tālr. 42872, vakaros. 
>Trešā piena govi, arī saknes un 
sienu. Tālr. 49972.
> 1,5 stāvu ķieģeļu māju Salas- 
pilī (visas ērtības, ir zemsgrā- 
mata). Mob. tālr. 9220710. 
>Garāžu Līvzemes ielā blakus 
degvielas uzpildes stacijai. Mob. 
tālr. 9220710.
>Piekabi vasarnīcu. Mob. tālr.
9220710.

Klavieres Rīga, 1967. gada iz
laidums. Cena - 100 Ls. Tālr.
49830, vakaros.______________

Akmeņogles 1,5 t, gāzes ba- 
lonu un plīti, grīdas kartonu, lie
totu šīferi, presēto izolācijas pa
pīru (loksnēs), centrālapkures 
elektrisko katlu ar ūdens sūkni un 
boileri, pakulas (saiņos), keram- 
zītu, centrālapkures katla korpu-
su. Tālr. 44532.
^T ransform atoru 20kv/0,4 
kvA, jauda 30kw, kā arī 20 kv at
dalītāju. Transformators ražots 
Vācijā, 1989. gada izlaidums. Ie
vests Latvijā 1991. gadā. Nav 
ekspluatēts. Pārbaude un eļļas 
maiņa 1998. gadā. Mob. tālr. 
9220710.
>Piekabi Zubrjonok ideālā kār
tībā. Tālr. 41201, vakaros.

piedāvā darbu
>SIA  Salvija piedāvā darbu zem- 
stiklu saimniecībā pie dārzeņu 
un puķu kopšanas. Vēlams ar 
iepriekšējām zināšanām. Tālr. 
41169 vai pieteikties personīgi 
Gaismas ielā 8.

K/n R ī g a v a
20. feb ru ā r ī 

p lk s t .  19:00 ģimeņu 
klubs Saskaņa a ic in a  

v isus precētos un 
neprecētos pārus 
p ie v ie no ties  mūsu 

b a ll ei Vienīgi  Jums. 
Jolanda Suvorova un 

viņas draugi 
humoristiski 

izklaidējošā programmā 
Voila, XY-pārsteigumi, 
spēlēs grupa Ira un Co. 

Pasākums v e lt īts  
nostalģiskām atmiņām 
par v īriešu dienu. 

Interesentus 
pieteikties līdz 

18. februārim k/n vai pa 
tā lr. 41163. Dalības 

maksa 2,50 Ls.
K/n Rīgava 21. februārī plkst.

14:00 Latvijas Nacionālā 
teātra izrāde

Raimonda Auškāpa komēdija 
Tāda dzīve. Režisors Edmunds 

Freibergs, titullomā Inta 
Tirole. Ieeja 1,50 Ls, biļešu 

iepriekšpārdošana.

pērk
>2-istabu dzīvokli Salaspilī. 
Tālr. 4422654, pēc plkst. 16. 
> - l- istabas dzīvokli. Tālr. 
7371567, mob. tālr. 9243523.

...............................
>-l-vai 2-istabu dzīvokli ar ērtī
bām Salaspilī. Var būt bez mēbe
lēm. Tālr. 43413, mob. tālr. 
9284203.

izīrē
>Izolētu istabu 18 m2 platībā, 
Enerģētiķu ielā. Tālr. 46353. 
>Garāžu Silavas garāžu koope- 
ratīvā. Tālr. 379105.

meklē darbu
>► Restaurē durvis un logus. Tālr.
47170._____________________
>► Kārtīgs vīrietis (43) meklē va
dītāja ekspeditora darbu, ir pie
redze četrus gadus pa Latviju. Iz
skatīšu arī citus piedāvājumus. 
Tālr.: 49629, 49622, Egons.

iepazīšanās
Jauns vīrietis ar jaunu slaidu 

sievieti, kurai ir savs stūrītis. 
Rakstiet uz pieprasījumu, vadī
tāja apliecības AA64024 uzrādī
tājam Salaspilī LV-2121.

>Izsakām lielu pateicību par ma
teriālo un morālo atbalstu šajā 
grūtajā brīdī PU Valgums un Juš- 
kevica kungam, V. Vasarietim un 
Sociālās aprūpes mājas kolek
tīvam, SIA Sērdienītis, SIA Līv- 
zeme kolektīvam, Olgai Kudriņic- 
kai, Olitai un Jānim Grišuļiem, kā 
arī kaimiņiem par iejūtību un la
bestību mūsu mīļā Otto DRUŽIŅA 
smagās slimības laikā un izvadot 
uz mūža mājām.

Sieva un meita ar ģimeni

K/n Rīgava  14. februārī
pīkst. 12:00 Rīgas rajona 

vokālo ansambļu un solistu 
skate bērniem un 

pieaugušajiem. Piedalās 
kolektīvi no Olaines 
pilsētas un pagasta, 

Carnikavas, Ķekavas, 
Mālpils, Krimuldas, 

Mārupes, Salas, Siguldas 
pagasta un Salaspils.

Ieeja brīva.

Iznāk kopš 1996. gada 17. maija. 
Datorsalikums. Ofsetiespiedums. 
Iespiests Salaspilī,
SIA "Kreilis un Ko" tipogrāfijā. 
Iznāk piektdienās.

Metieni:
latviešu izdevumam -1100 eks. 
krievu izdevumam - 600 eks. 
Pārpublicēšanas un citēšanas 
gadījumā atsauce uz "Salaspils 
Vēstīm" obligāta.

dažādi
^Piedāvāju ārstniecisko un pro
filaktisko masāžu darba dienās no 
pīkst. 12 līdz 15 un no 18 līdz 21. 
Adrese: Skolas 7-105 (l.stāvā). 
Pensionāriem  un invalīdiem  
atlaides. Tālr.: 9490038, 44176. 
>Firm a Sater labo ledusskapjus 
jūsu mājās. Lēti, ar garantiju. Tālr. 
277275, no pīkst. 9 līdz 21. Brīv- 
dienu nav. Mob. tālr. 9299768. 
>Veicu dzīvokļu kapitālo, kos- 
mētisko, kā arī flīzēšanas un gald
niecības darbus. Pensionāriem - 
atlaides. Tālr. 42668, pēc 20. 
>Projektē apstādījumus, sniedz 
konsultācijas apstādījumu ierīko
šanā. Tālr.: 41452, 42-44321, 
Skolas 7, ziedu salonā Edelveiss. 
>  Remontēju televizorus, uzstā- 
du PAL blokus un FM konven
terus. Tālr. 41104.

līdzjūtības
>►Reiz katram ir pēdējā taka, 
Kur aizejot skumjas nāk līdz. 
Izsakām dziļu līdzjūtību Annai 
Sergūtinai, māmuļu m ūžībā 
aizvadot.

Bērnudārza Saime 
kolektīvs

13. februārī plkst 10:00 
Salaspils domes sēžu zālē 

notiks gadskārtējā Zemnieku 
savienības sapulce.

26. februārī pīkst. 21:00 
k/n Rīgava koncertballē 
Ainārs Mielavs un grupa 

Jauns Mēness, deju mūziku 
spēlēs Dj Žanis.

Ieejas maksa 3 Ls. 
Vietas pie galdiņiem pasūtīt 

līdz 24. februārim, 
tālr. 41163.

Regulāri reisi uz
Viļņas tirgu

trešdienās un piektdienās. 
Uzziņas pa tālr.: 42245,

51 -97685, mob. tālr. 
9293578. Izīrē autobusus.

Salaspils evaņģēliski lu
teriskās draudzes padome ai
cina ieinteresētos draudzes lo- 
cekļus 21. februārī plkst. 
11:30 pēc dievkalpojum a  
kopsapulcē izvēlēties lute
rāņu dievnama celtniecības 
vietu.

Draudzes padome

Sludinājumus un reklāmu pieņem 
redakcijā - Līvzemes ielā 8 
(Salaspils domes ēkā).

Par faktiem un uzvārdiem rakstos 
atbild to autori, sludinājumos - to 
iesniedzēji.
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